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Vîlceanu: Ar trebui sa lasi la alegerea fiecarui cetatean,care a contribuit, cum

doreste sa primeasca banii din Pilonul 2

Fiecare cetatean ar trebui sa aleaga modul în care va primi banii din Pilonul 2 de pensii, este de parere

ministrul Investitiilor si Proiectelor Europene, Dan Vîlceanu, care a subliniat ca în prezent nu exista o lege

care sa reglementeze cum se platesc banii din acest pilon.

 

"Eu sunt un sustinator al Pilonului 2 de pensii si trebuie sa repetam de foarte multe ori pentru ca si pensionarii sa

stie - pentru ca au fost intoxicati în ultimii ani de multe ori ca se iau bani de la Pilonul 1 si se duc la Pilonul 2 si

acolo, nu stiu, sunt unii care se ocupa, nu-s banii vostri. Ba nu, sunt chiar banii vostri si, fata de Pilonul 1, banii de

la Pilonul 2 poti sa îi lasi si mostenire, ca-s chiar ai tai. La Pilonul 1 contribui si nu stii cât mai poti sa te bucuri de

ce ai contribuit, dar la Pilonul 2 îti ramân tie si familii tale. Şi cred ca asta e important: oamenii sa stie, pentru ca

sunt convins ca daca ar sti lucrurile astea si le-am spune mai des am vedea un grad de sustinere mult mai mare în

rândul populatiei pentru Pilonul 2 de pensii. În momentul de fata nu este o lege care sa reglementeze cum se

platesc banii din Pilonul 2. Când va exista aceasta lege, acolo vom vedea daca iei toti banii odata sau daca ei sunt

dati lunar. Pâna la urma, din punctul meu de vedere, ar trebui sa lasi la alegerea fiecarui cetatean care a contribuit

cum doreste sa primeasca banii din Pilonul 2", a afirmat Vîlceanu, într-o conferinta de presa.

 

Potrivit acestuia, nu exista conditionalitati impuse de Comisia Europeana în PNRR în privinta pensiilor si

salariilor, dar exista un prag de 9,4% din PIB pentru bugetul pensiilor si exista obligativitatea de a se face reforma

pensiilor.

 

"Avem un sistem de pensii care trebui reformat. Am vazut tot felul de discutii legate de faptul ca în UE media

cheltuielilor cu pensiile este la 12-13% (din PIB - n. r.) si în România este acest angajament în PNRR de 9,4%.

Este important totusi sa adaugam înca o cifra la aceasta informatie: faptul ca nivelul de încasari în acele tari care

au 12% sau 13% cheltuieli cu pensiile este undeva la 40-45%. În România suntem putin peste 30%, deci, când ai

40-45% încasari îti permiti sa ai buget de pensii de 12-13%. Când ai 30% încasari, nu poti sa ai tot 12-13%, pentru

ca asta ar însemna ca peste o treime din buget îl dai pe pensii si atât - si stiti foarte bine ca de exemplu cheltuielile

cu salariile sunt si mai mari în sistemul public si asta ar însemna ca o sa ajungem sa platim doar salarii si pensii.

Oricum, din informatiile pe care le am eu, sunt undeva între 22 si 23% din PIB cheltuielile cu asistenta sociala din

România anul trecut, deci din punctul asta de vedere avem o problema. Iar în ceea ce priveste Pilonul 2, el a fost

gândit tocmai pentru a ajuta pensionarii - e o reforma a sistemului de pensii - ca pe lânga ce primesc de la Pilonul I

sa mai primeasca o suma si de la Pilonul 2, astfel încât sa ajunga la o pensie decenta macar, daca nu o pensie buna.

(...) Reforma pensiilor este un lucru de care avem nevoie în România. Exista foarte multe inechitati, exista o

întreaga discutie si nemultumire legata de pensiile speciale si nu cred ca este cineva în România care sa spuna ca

nu este nevoie de o reforma a pensiilor", a mentionat seful de la MIPE. 
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